

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA
FINANCIAL STATEMENTS
DECEMBER 31, 2012 AND 2011

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA
ÉTATS FINANCIERS
31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011



MCCAY DUFF LLP

Chartered Accountants

141 LAURIER AVE., WEST, 6TH FLOOR
OTTAWA, ON K1P 5J3
TEL: (613) 236-2367
1 (800) 267-6551
FAX: (613) 236-5041
mccayduff@mccayduff.com
WEB: www.mccayduff.com

REVIEW ENGAGEMENT REPORT

To the Members of
Society for the Study of Architecture in Canada

We have reviewed the statements of financial position of Society for the Study of Architecture in Canada as at December 31, 2012 and December 31, 2011 and the statements of operations and cash flows for the years ended December 31, 2012 and December 31, 2011. Our reviews were made in accordance with Canadian generally accepted standards for review engagements and accordingly consisted primarily of enquiry, analytical procedures and discussion related to information supplied to us by the Society.

A review does not constitute an audit and consequently we do not express an audit opinion on these financial statements.

Based on our reviews, nothing has come to our attention that causes us to believe that these financial statements are not, in all material respects, in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations.

McCay Duff LLP
McCay Duff LLP,
Licensed Public Accountants.

Ottawa, Ontario,
May 9, 2013.



MCCAY DUFF LLP

Chartered Accountants

141 LAURIER AVE., WEST, 6TH FLOOR
OTTAWA, ON K1P 5J3
TEL: (613) 236-2367
1 (800) 267-6551
FAX: (613) 236-5041
mccayduff@mccayduff.com
WEB: www.mccayduff.com

RAPPORT DE MISSION D'EXAMEN

Aux membres de la
Société pour l'étude de l'architecture au Canada

Nous avons procédé à l'examen de les états de la situation financière de la Société pour l'étude de l'architecture au Canada au 31 décembre 2012 et au 31 décembre 2011 ainsi que des états des résultats et des flux de trésorerie pour les exercices terminés à ces dates. Nos examens ont été réalisés conformément aux normes d'examen généralement reconnues du Canada et ont donc consisté essentiellement en demandes d'informations, procédures analytiques et entretiens portant sur les informations qui nous ont été fournies par la Société.

Un examen ne constitue pas un audit et, par conséquent, nous n'exprimons pas une opinion d'audit sur ces états financiers.

Au cours de nos examens, nous n'avons rien relevé qui nous porte à croire que ces états financiers ne sont pas conformes, dans tous leurs aspects significatifs, aux normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif.

McCay Duff LLP

McCay Duff LLP
Comptables public agréés

Ottawa (Ontario)
le 9 mai 2013

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

STATEMENTS OF FINANCIAL POSITION

AS AT DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

ASSETS

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
CURRENT		
Cash	\$ 68,888	\$ 34,506
Deposit certificates	46,720	45,675
Accounts receivable	<u>636</u>	<u>17,029</u>
	<u>\$ 116,244</u>	<u>\$ 97,210</u>

LIABILITIES

CURRENT		
Accounts payable and accrued liabilities	\$ 4,600	\$ 4,000
Deferred revenue	<u>2,849</u>	<u>2,770</u>
	7,449	6,770

NET ASSETS

UNRESTRICTED FUND

BALANCE - BEGINNING OF YEAR	60,515	55,021
Excess of revenue over expenses	<u>10,478</u>	<u>5,492</u>
BALANCE - END OF YEAR	70,993	60,513

ANNE DE FORT MENARES CAPITAL FUND

BALANCE - BEGINNING OF YEAR	14,241	14,046
Interest income	<u>177</u>	<u>195</u>
BALANCE - END OF YEAR	14,418	14,241

MARTIN ELI WEIL PRIZE FUND

BALANCE - BEGINNING OF YEAR	15,686	15,469
Interest income	198	217
Donation	<u>7,500</u>	<u>-</u>
BALANCE - END OF YEAR	<u>23,384</u>	<u>15,686</u>
	<u>108,795</u>	<u>90,440</u>
	<u>\$ 116,244</u>	<u>\$ 97,210</u>

Approved on behalf of the Board:

President

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

ÉTATS DE LA SITUATION FINANCIÈRE

AU 31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
ACTIF		
ACTIF À COURT TERME		
Encaisse	68 888 \$	34 506 \$
Certificats de dépôt	46 720	45 675
Comptes à recevoir	<u>636</u>	<u>17 029</u>
	<u><u>116 244 \$</u></u>	<u><u>97 210 \$</u></u>
PASSIF		
PASSIF À COURT TERME		
Comptes à payer et charges à payer	4 600 \$	4 000 \$
Produits reportés	<u>2 849</u>	<u>2 770</u>
	7 449	6 770
ACTIF NET		
NON AFFECTÉS		
SOLDE AU DÉBUT DE L'EXERCICE	60 515	55 021
Excédent des produits sur les charges	<u>10 478</u>	<u>5 492</u>
SOLDE À LA FIN DE L'EXERCICE	70 993	60 513
FONDS DE CAPITAL ANNE DE FORT MENARES		
SOLDE AU DÉBUT DE L'EXERCICE	14 241	14 046
Revenu d'intérêt	<u>177</u>	<u>195</u>
SOLDE À LA FIN DE L'EXERCICE	14 418	14 241
LE FOND DU PRIX MARTIN ELI WEILL		
SOLDE AU DÉBUT DE L'EXERCICE	15 686	15 469
Revenu d'intérêt	198	217
Don	<u>7 500</u>	<u>-</u>
SOLDE À LA FIN DE L'EXERCICE	<u>23 384</u>	<u>15 686</u>
	<u>108 795</u>	<u>90 440</u>
	<u><u>116 244 \$</u></u>	<u><u>97 210 \$</u></u>

Approuvé au nom du Conseil

Président

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

STATEMENTS OF OPERATIONS

FOR THE YEARS ENDED DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
REVENUE		
Convention and meetings	\$ 32,604	\$ 26,260
Membership fees	5,929	6,821
Grants - Conference	3,777	4,155
- Journal	7,189	15,500
Interest	669	766
Journal subscriptions	2,217	696
Publications	173	633
Donations	<u>1,200</u>	<u>100</u>
	53,758	54,931
EXPENSES		
Convention and meetings	19,496	18,904
Journal	7,008	12,991
Office	9,077	10,549
Professional fees	5,120	6,188
Prizes	<u>2,579</u>	<u>807</u>
	<u>43,280</u>	<u>49,439</u>
EXCESS OF REVENUE OVER EXPENSES	<u>\$ 10,478</u>	<u>\$ 5,492</u>

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

ÉTATS DES RÉSULTATS

POUR LES EXERCICES TERMINÉS LE 31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
PRODUITS		
Congrès et réunions	32 604 \$	26 260 \$
Frais d'adhésion	5 929	6 821
Subventions - Conférence	3 777	4 155
- Journal	7 189	15 500
Intérêts	669	766
Abonnements au journal	2 217	696
Publications	173	633
Dons	<u>1 200</u>	<u>100</u>
	53 758	54 931
CHARGES		
Congrès et réunions	19 496	18 904
Journal	7 008	12 991
Frais de bureau	9 077	10 549
Honoraires professionnels	5 120	6 188
Prix	<u>2 579</u>	<u>807</u>
	<u>43 280</u>	<u>49 439</u>
EXCÉDENT DES PRODUITS SUR LES CHARGES	<u><u>10 478</u></u> \$	<u><u>5 492</u></u> \$

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

STATEMENTS OF CASH FLOWS

FOR THE YEARS ENDED DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
CASH PROVIDED BY (USED FOR)		
OPERATING ACTIVITIES		
Excess of revenue over expenses		
- Unrestricted Fund	\$ 10,478	\$ 5,492
- Anne de Fort Menares Capital Fund	177	195
- Martin Eli Kleil Prize Fund	<u>7,698</u>	<u>217</u>
	18,353	5,904
 Changes in non-cash working capital		
- accounts receivable	16,393	(17,029)
- accounts payable and accrued liabilities	600	(2,743)
- deferred revenue	<u>81</u>	<u>206</u>
	<u>17,074</u>	<u>(19,566)</u>
	35,427	(13,662)
 INVESTING ACTIVITY		
Change in deposit certificates	(<u>1,045</u>)	(<u>1,176</u>)
 CHANGE IN CASH DURING THE YEAR	34,382	(14,838)
 Cash position - beginning of year	<u>34,506</u>	<u>49,344</u>
 CASH POSITION - END OF YEAR	<u>\$ 68,888</u>	<u>\$ 34,506</u>

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

ÉTATS DES FLUX DE TRÉSORERIE

POUR LES EXERCICES TERMINÉS LE 31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

	<u>2012</u>	<u>2011</u>
TRÉSORERIE PROVENANT DE (UTILISÉE POUR)		
ACTIVITÉS D'EXPLOITATION		
Excédent des produits sur les charges		
- Fonds non affecté	\$ 10,478	\$ 5,492
- Fonds de capital Anne de Fort Menares	177	195
- Le fond du prix Martin Eli Weill	<u>7,698</u>	<u>217</u>
	18,353	5,904
Variation des éléments hors caisse du fonds de roulement		
- comptes à recevoir	16,393	(17,029)
- comptes à payer et charges à payer	600	(2,743)
- produits reportés	<u>81</u>	<u>206</u>
	<u>17,074</u>	<u>(19,566)</u>
	35,427	(13,662)
ACTIVITÉS D'INVESTISSEMENTS		
Variation des certificats de dépôt	(<u>1,045</u>)	(<u>1,176</u>)
VARIATION DE LA TRÉSORERIE	34,382	(14,838)
Situation de trésorerie - au début de l'exercice	<u>34,506</u>	<u>49,344</u>
SITUATION DE TRÉSORERIE - À LA FIN DE L'EXERCICE	<u><u>\$ 68,888</u></u>	<u><u>\$ 34,506</u></u>

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

NOTES TO FINANCIAL STATEMENTS

DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

1. ORGANIZATION AND ACCOUNTING FRAMEWORK

The Society is an educational organization whose principal goal is to encourage the evaluation, interpretation and maintenance of our resources in architecture in its broadest sense. The Society is incorporated without share capital as a not-for-profit organization and is exempt from income tax as a registered charity.

On January 1, 2012, the Society adopted Canadian accounting standards for not-for-profit organizations ("ASNPO"). These are the first financial statements prepared in accordance with ASNPO.

In accordance with the transitional provisions in ASNPO, the Society has adopted the changes retrospectively, subject to certain exemptions allowed under these standards. The transition date is January 1, 2011, and all comparative information provided has been presented by applying ASNPO.

There were no adjustments to net assets as at January 1, 2011 or excess of revenue over expenses for the year ended December 31, 2011 as a result of the transition to ASNPO. Accordingly, a statement of financial position as at January 1, 2011 has not been presented with these financial statements.

2. SIGNIFICANT ACCOUNTING POLICIES

These financial statements are prepared in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations. The Society's significant accounting policies are as follows:

(a) Fund Accounting

The Unrestricted Fund accounts for the Society's membership and administrative activities.

The Anne de Fort Menares Capital Fund was established in 1998. Ms. Anne de Fort Menares bequeathed monies to the Society, her only restriction was that they be used for a specific purpose rather than general expenses. The Society has restricted the funds to be used as travel aid for students attending the Society's conferences.

The Martin Eli Weill Prize Fund was established in 2002. Martin Eli Weill donated the monies to the Society with the restriction that it be used to provide revenue for the monetary award that accompanies the Martin Eli Weill Prize. The amount of money to be provided annually for the Martin Eli Weill Prize from the Fund should not exceed the interest earned by the Fund during the previous year.

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

1. ORGANISATION ET CADRE COMPTABLE

La Société est un organisme d'éducation qui a pour objectif principal d'encourager l'inventaire, l'interprétation et la préservation de nos richesses architecturales au sens le plus large. La Société est constituée à titre d'organisme à but non lucratif, sans actions, et est un organisme de charité au sens de la Loi de l'impôt sur le revenu.

Le 1er janvier 2012, la Société a adopté les normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif («NCOSBL»). Les présents états financiers sont les premiers préparés conformément aux NCOSBL.

En conformité avec les dispositions transitoires dans les NCOSBL, la Société a adopté les changements rétrospectivement, sujet à certaines exemptions permises sous ces normes. La date de transition est le 1er janvier 2011 et toutes les informations comparatives ont été présentées en appliquant les NCOSBL.

Il n'y avait pas d'ajustement à l'actif net au 1er janvier 2011, ou à l'excédent des produits sur les charges pour l'exercice terminé le 31 décembre 2011, à la suite de la transition aux NCOSBL. Par conséquent, un état de la situation financière au 1er janvier 2011 n'a pas été présenté avec ces états financiers.

2. PRINCIPALES CONVENTIONS COMPTABLES

Les états financiers ont été dressés selon les normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif. Les principales conventions comptables de la Société sont les suivantes:

(a) Comptabilité par fonds

Le fonds non affecté comptabilise les activités des membres et les activités administratives de la Société.

Le fonds de capital Anne de Fort Menares a été établi en 1998. Madame Anne de Fort Menares a fait un legs à la Société, avec la restriction que les fonds sont utilisés pour un but spécifique et non pour les dépenses générales. La restriction imposée par la Société est que les fonds seront utilisés pour assister le voyage des étudiants qui assisteront aux conférences de la Société.

Le fond du Prix Martin Eli Weill a été établi en 2002. Martin Eli Weill a fait le don de l'argent à la Société avec la restriction qu'elles soient utilisées uniquement à titre de récompense monétaire accompagnant le prix qui porte son nom. Cette récompense monétaire annuelle ne doit pas excéder le total des intérêts accumulés par le fond du Prix Martin Eli Weill au cours de l'année qui précède la remise du prix.

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

NOTES TO FINANCIAL STATEMENTS

DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

2. SIGNIFICANT ACCOUNTING POLICIES (Cont'd.)

(b) Revenue Recognition

Membership fees are recognized as revenue in the year to which the fees relate.

Convention and meetings revenues are recognized in the year that the related conference is presented and expenses are incurred.

Grant revenue is recognized during the same period as the related expenditure is incurred.

Interest revenue is recognized in the year it is received or receivable.

Journal subscriptions are recognized as revenue in the year to which the subscriptions relate.

Donations are recognized as revenue in the year in which they are received.

(c) Financial Instruments

The Society's financial instruments consist of cash, deposit certificates, accounts receivable, and accounts payable and accrued liabilities.

Measurement

Financial instruments are recorded at fair value on initial recognition.

The Society subsequently measures its financial instruments as follows:

Cash, accounts receivable, and accounts payable and accrued liabilities are subsequently measured at amortized cost.

Deposit certificates are subsequently measured at fair value. Changes in fair value are recognized in excess of revenue over expenses.

Impairment

Financial assets measured at amortized cost are tested for impairment when there are indicators of impairment. The amount of any write-down or subsequent recovery is recognized in excess of revenue over expenses.

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

2. PRINCIPALES CONVENTIONS COMPTABLES (suite)

(b) Constatation des produits

Les frais d'adhésion sont constatés à titre de produits au cours de l'exercice dont ils se rapportent.

Les produits des congrès et réunions sont constatés au cours de l'année que le congrès et réunions sont présentés et les charges connexes sont engagées.

Les subventions sont constatées au cours de la même période que les charges connexes sont engagées.

Les revenus d'intérêts sont constatés au cours de l'exercice qu'ils sont reçus ou à recevoir.

Les produits provenant des abonnements au journal sont constatés au cours de l'exercice auquel les abonnements se rapportent.

Les dons sont constatés au cours de l'exercice qu'ils sont reçus.

(c) Instruments financiers

Les instruments financiers de la Société se composent de l'encaisse, des certificats de dépôt, des comptes à recevoir et des comptes à payer et charges à payer.

Évaluation

Les instruments financiers sont constatés à la juste valeur à la comptabilisation initiale.

La Société évalue ultérieurement ses instruments financiers comme suit:

L'encaisse, les comptes à recevoir et les comptes à payers et charges à payer sont évalués ultérieurement au coût après amortissement.

Les certificats de dépôt sont évalués ultérieurement à la juste valeur. Les variations de juste valeur sont comptabilisées aux résultats.

Dépréciation

Les actifs financiers évalués au coût après amortissement sont soumis à un test de dépréciation s'il existe des indications d'une possible dépréciation. Le montant de la dépréciation ou de la reprise ultérieure est comptabilisé aux résultats.

SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA

NOTES TO FINANCIAL STATEMENTS

DECEMBER 31, 2012 AND 2011

UNAUDITED

2. SIGNIFICANT ACCOUNTING POLICIES (Cont'd.)

(d) Volunteer Services

The Society receives the services of volunteers, the cost of which cannot be reasonably estimated. Therefore, no representation of this expenditure has been included in these financial statements.

(e) Use of Estimates

The preparation of financial statements in conformity with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations requires management to make estimates and assumptions that affect the reported amounts of assets, liabilities, revenues and expenditures and disclosure of contingent assets and liabilities. These estimates are reviewed periodically and adjustments made to excess of revenue over expenses as appropriate in the year they become known.

3. FINANCIAL RISKS AND CONCENTRATION OF RISKS

It is management's opinion that the Society is not exposed to significant interest rate, liquidity market or currency risks arising from its financial instruments. There has been no change to the risk exposure from 2011.

4. COMPARATIVE FIGURES

Certain comparative figures have been reclassified to conform with current financial statement presentation.

SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA

NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

31 DÉCEMBRE 2012 ET 2011

NON AUDITÉ

2. PRINCIPALES CONVENTIONS COMPTABLES (suite)

(d) Services de bénévole

La Société reçoit des services de bénévole dont le montant ne peut pas être estimé. Par conséquent, aucune représentation de ces coûts a été incluse dans les états financiers.

(e) Utilisation des estimations

La préparation des états financiers selon les normes comptables canadienne pour les organismes sans but lucratif oblige la direction à faire des estimations et à poser des hypothèses qui ont une incidence sur les montants des actifs, des passifs, des produits et des charges et sur les informations présentées au sujet des actifs et des passifs éventuels. Ces estimations sont révisées périodiquement et des ajustements sont apportés au besoin aux résultats de l'exercice au cours duquel ils deviennent connus.

3. RISQUES FINANCIERS ET CONCENTRATIONS DE RISQUES

La direction est d'avis que la Société n'est pas sujet à des risques importants liés aux risques de crédit, de taux d'intérêts, de liquidité, de marché ou de change résultant de ses instruments financiers. Il n'y a eu aucune modification des expositions au risque depuis 2011.

4. CHIFFRES COMPARATIFS

Certains chiffres comparatifs ont été reclassifiés dans un effort de conformité avec la présentation des états financiers en cours.